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Σέ έφαρμο,ή τής παραγράφου 2 τοΰ'Υπη
ρεσιακοΰ Σημειώματος Άριθμ 996/19.2
82 η Διεύθυνση διευκρινίζει τούς κα
νόνες έφαρμονής της Αυτόματης Τιμαριθμικής

Αναπροσαρμογής όπως θά εφαρμοστεί

από 1 Matou 1982 σέ ολο τό

Προσωπικό τής Α Ε ΑΛΟΥΜΙΝΙΟΝ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ

1 Βασικοί μισθοί και ημερομίσθια
Οί βασικοί μηνιαίοι μισθοί και ημερομίσθια

αυξάνονται κατά 7,3 ποσοστό

πληθωριμοΟ πού άνακοινώθηκε έπί
σημα σύμφωνα μέ τούς παρακάτω κανόνες

Γιά τό τμήμα μισθού

α μέχρι 70.000 δρχ τό 100 του 7,3
β από 70.010 μέχρι 100.000 δρχ τό 50 τού 7,3
γ άπό 100.010μέχρι 120.000 δρχ.τό 25 του 7,3
δ πάνω από 120.010 δρχ

2 Επιδόματα
Τά επιδόματα πού δέν εκφράζονται σέ
ποσοστά και τά όποια αύξάνονται σέ
ποσοστό άνάλογο μέ τις γενικές αύξησε

ις μισθών και ημερομισθίων αύξάνον
ται άπό τήν 1 Matou 1982 κατά ποσοστό

7,3

άρχισε n καταβολή
του οικογενειακού
επιδόματος δ λο εμ

g
Ή διαδικασία γιά τήν καταβολή τοΰ

I οικογενειακού έπιδόματος τοΰ έτους
1982 γίνεται γιά λογαριασμό τοΰ Δ Λ

O.E Μ μέσω τής Υπηρεσία Προσωπικού
Οί έργαζόμενοι πρέπει νά προσκομίσουν

τό συντομότερο στό γραφείο

Προσωπικού τά παρακάτω δικαιολογητικά

1 Τήν άστυνομική ταυτότητα
2 Τό οικογενειακό και ατομικό βιβλιάριο

ασθενείας
3 Ληξιαρχική πράξη γεννήσεως των

παιδιών νιά τά όποια δέν έχουν
πάρει οικογενειακό επίδομα

4 Γιά τά παιδιά πού σπουδάζουν και
είναι μέχρι 22 έτών συμπληρωμένα
βεβαίωση τής σχολής στήν όποια
φοιτούν Ή βεβαίωση τών φοιτητών
πού σπουδάζουν στό εξωτερικό πρέπει

νά είναι σέ έπίσημη μετάφραση
Τό έπίδομα καταβάλλεται
1 Στούς δικαιούχους πού έχουν
πραγματοποιήσει 50 τούλάχιστον ήμερο
μίσθια κατά τό έτος 1981
2 Γιά όλα τά παιδιά τοΰ δικαιούχου
ήλικίας μέχρι τοΰ 18ου έτους συμπληρωμένου

3 Γιά δλα τά παιδιά τοΰ δικαιούχου
ήλικίας μέχρι 22 έτών συμπληρωμένα
πού σπουδάζουν σέ Μέση Ανωτέρα Άνω
τάτη Σχολή ή Ν Π Δ Δ ή σέ ιδιωτικές
Σχολές αναγνωρισμένες άπό τό Υπουργείο

Παιδείας ή στό Εξωτερικό
Γιά συμπληρωματικές πληροφορίες μπορείτε

νά τηλεφωνείτε στό Γραφείο Προσωπικού

ΕΠΙΣΚΕΨΕΙΣ
Τή βδομάδα πού μας πέρασε δεχθήκαμε
τήν έπίσκεφη τοΰ έκπροσώπου τής'Ασ
φαλιστικής μας Εταιρείας Γενικού
Επιθεωρητού κΛΕΝΑΙΝ,τοΰ μεσίτου
K.RUZE καί δύο στελεχών τών ασφαλιστικών

ύπηρεσιών τοϋ Ομίλου PUK τοΰ
κ.50ΝΙΘ0(ύπηρεσία Βιομηχανικών Κινδύ
νων καί κ BOURGEOIS ύπηρεσία Προλήψεως

Σκοπός αύτής τής έπίσκεψης ήταν ό
έλεγχος τών εγκαταστάσεων καί ή βιο
σιμότητα τών εγκαταστάσεων στό τομέα
Πυρασφάλειας

Οπως γνωρίζουμε ήδη ή όργάνωση τής
Πυρασφάλειας τροποποιήθηκε καί ό κ
Κωνσταντινίδης έπιφορτίστηκε άπό τή
Διεύθυνση μέ μιά σημαντική άποστολή
νά διαρθρώσει καλλίτερα τις όμάδες
έπέμβασης καί πρόληψης καί νά προτείνει

μέτρα γιά έπενδύσεις πού θά
άποβλέπουν στήν καλλιτέρευση τής πυρασφάλειας

τών έγκαταστάσεων Στή φωτογραφία διακρίνουμε τούς τέσσερις έπισκέπτες μέ τόν κ.Κωνσταντινίδη

Η ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ
Όπως άναφέρουμε καί σ'άλλη στήλη ή

Διεύθυνση αποφάσισε νά καθιερώσει
νέες μόνιμες στήλες άνάμεσα στις όποιες

είναι κι'αύτή πού διαβάζετε
αύτή τή στιγμή καί πού στόχο έχει
τήν ένημέρωση τού προσωπικού πάνω
στήν οικονομική εξέλιξη τής Έταιρεί
ας μας Ό κ R DESC0UBES μας είπε
λοιπόν τά έξής

Ή παγκόσμια αγορά τοΰ Άλουμινίου
άπό τήν όποια έξαρτώμαστε-εΐναι επί
τοΰ παρόντος σέ κρίση

Οί τιμές πωλήσεως άντί νά άνεβαίνουν
όπως οί τιμές κόστους πέφτουν συνεχώς

άπό τόν Σεπτέμβριο τοΰ 1980
Ολοι σχεδόν οί παραγωγεΐς άλουμινί

ου πουλάνε κάτω άπό τή τιμή κόστους
καί πάρα πολλά εργοστάσια άνά τόν
κόσμο αναγκάστηκαν νά κλείσουν
Ώρισμένες μάλιστα χώρες έρχονται
στήν Ελλάδα νά πουλήσουν Αλουμίνιο
σέ πολύ χαμηλές τιμές
Τά καθαρά κέρδη τού Αλουμινίου τής
Ελλάδος έπεσαν πολύ γρήγορα
Ήταν 39 έκατομμύρια δολλάρια τό 1980

χρονιά ρεκόρ Επεσαν σέ 21 έκατομμύρια
δολλάρια τό 1981 καί ύπάρχει φόβος

οτ L τό 1982 θά κλείσει χωρίς κέρ
δη γιά πρώτη φορά άπό τότε πού ξεκί
νησε τό Εργοστάσιο
Αύτοί οί άριθμοί δείχνουν καθαρά πόσο

τό Αλουμίνιο τής Ελλάδος άντί
θετα άπ'οτι θά πίστευε κανείς γιά
μιά τόσο μεγάλη έταιρεία είναι ευπρόσβλητο

άπό τις άρνητικές έξελί
ξεις τής πανκόσμιας οικονομίας
Αύτή ή κρίση είναι ή πιό μακρόχρονη
στήν ιστορία τοΰ Αλουμινίου αλλά
αύτό τό μέταλλο έχει ακόμη μέλλον
καί μιά άνόρθωση τών τιμών τής àyo
ράς έλπίζεται γιά τό 1983
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Οπως είχε άνακοινωθει άπό τό πρώτο
ΦΛΑΣ πληροφοριακό εβδομαδιαίο

φυλλάδιο πού έκδίδει ή Διεύθυνση γιά
νά βοηθήσει τήν Ιεραρχίαστήν καλλίτερη

πληροφόρηση τοΰ συνόλου τοΰ προσωπικού

δπως λοιπόν είχε άνακοινωθει
καθιερώνεται άνάμεσα σ'άλλεςκαί

μιά μόνιμη στήλη στό Έργοστάσιό
μας μέ θέμα Τό άτομο στήν Έργασίπ
Στή στήλη αύτή θά μιλάμε κάθε φορά
μ'εναν έργαζόμενο άπό κάποιο πόστο
εργασίας
Σήμερα μιλάμε μ'εναν άπό τούς παλαιότερους

λεκανάδες τοΰ Εργοστασίου
προσλήφθηκε στις 12Όκτωβρίου 1970
Ας δούμε λοιπόν τί έχει νά μας πει

άφοΰ τόν εύχαριστήσουμε γιάτήκαλω
σύνη πού είχε νά μιλήσει στό περιοδικό

μας

Κύριε Μπάτσικα πέστε μας λίγα λόγια

γιά σας καί τήν ο ίκογένε ιά σας

Γεννήθηκα σ'ένα χωριό τής Λάρισας
τή Μελιβοία μέ 3.000 κατοίκους πού
βρίσκεται στούς πρόποδες τοΰ Κισσά
βου Στήν άρχή σάν νέος ένός χωριού
άσχολήθηκα μέ άγροτικές δουλειές οί
όποιες δέν μου έδιναν τήν δυνατότητα

νά άντιμετωπίσω δλα τά προβλήματα
τής ζωής Ετσι τό 1969 ήρθα στό

έργοστάσιό τοΰ Αλουμινίου τής Ελλάδος

γιά νά εργαστώ
Στήν άρχή δούλεψα σέ εργολαβία σάν
έργάτης καί μετά ενα χρόνο μπήκα στό
μόνιμο προσωπικό στό τμήμα ήλεκτρο
λύσεως
Ή οίκονένειά μου άποτελεϊται άπό
δύο γιούς,μιά κόρη καί τή γυναίκα
μου Καί τά τρία παιδιά μου πήγαν έ
δώ σχολείο δ μικρότερος πηναίνει Ε

Δημοτικού ή κόρη μου Γ'Γυμνασίου έ
νώ ό μεγαλύτερος γιός μου έχει τελειώσει

τό Λύκειο καί σπουδάζει σέ σχολή
τών ΚΑΤΕΕ

Καί τώρα θά θέλαμε νά μας μιλήσετε
Ytà τή δουλειά σας Πώς ήταν

τά πρώτα χρόνια πού ήρθατε στό Εργοστάσιο

πώς είναι τώρα καί πώς
βλέπετε οτι μπορεί νά είναι στό
μέλλον

Τά πρώτα χρόνια πού ήρθα ήταν πολύ
δύσκολα Οταν πρωτοήρθα δπως σας
είπα δούλευα σέ έργολαβία καί είχα
τό πρόβλημα στέγασης γιά τήν οίκογέ
νειά μου Οταν μπήκα στό μόνιμο προ
σωπικό τό πρόβλημα αύτό λύθηκε
Άπό πλευράς έργασίας σάν μόνιμος
στό τμήμα ήλεκτρολύσεως τά πρώτα χρό
νια ήταν δύσκολα καί πολύ διαφορετικά

άπό σήμερα
α δέν ύπήρχε καμπίνα στις γέφυρες
β ούτε σφυρί άνόδου τινάνματος πού

έχει σήμερα
γ δέν ύπήρχαν τά σκέπαστρα
δ ούτε τσιμπίδες καθαρίσματος λεκανών

Γενικά ή έρνασία ήταν δύσκολη καί
άνθυγιεινή
Αντίθετα σήμερα έχουν κάπως βελτιωθεί

καί πιστεύω ότι στό μέλλον μέ
2



Η ΑΣΦΑΛΕΙΑΚΙ' Ε Μ Ε ι ε
ΠΩΣ ΘΑ ΕΥΑΙΣΘΗΤΟΠΟΙΗΘΟΥΜΕ

ΑΠΕΝΑΝΤΙ ΣΤΟΝ ΚΙΝΔΥΝΟ

Στις 17 Matou ξεκίνησε στό Έρνοστά-
σιο ένα Σεμινάριο μέ τίτλο "Η ΑΝΑΛΥΣΗ 

ΤΩΝ ΓΕΝΕΣΙΟΥΡΓΩΝ ΑΙΤΙΩΝ ΤΩΝ ΑΤΥΧΗΜΑΤΩΝ" 

πού παρακολούθησαν 30 Μηχανικοί, 
Άρχιεργοδηγοί και Εργοδηγοί

πού ασχολούνται μέ τήν Πρόληψη των
ατυχημάτων στό χώρο δουλειάς.
Ή διαδικασία ανάλυσης ένός ατυχήματος, 

σύμφωνα μέ τό Σεμινάριο περι-

λαμ3άνει τά παρακάτω στάδια:
α. συλλογη των απαραιτητων στοιχειων
β. σχηματικη παρασταση τ0υ"δεντρ0υ

των αιτιων"
γ. επιλογη στοχων και δυνατοτητεσ

προλήψεως
δ. επιλογη των καλλιτερων λυσεων
Τό Σεμινάριο αύτό θά τό παρακολουθήσει 

τό σύνολο του προσωπικού γιά νά

ΑΕΙΚΤΗΣ ΣΥΧΝΟΤΗΤΑΣ ^Αριθμός άτμχημάτίΐν μί οταμάτημα

ώοες έργαοίας πού πραγματοποιήθηκαν

ANNEE

ΔΕΙΚΤΗΣ ΒΑΡΥΤΗΤΑΣ   '"'|* """"" ^""""^	
ώρες έονασίας πού πραγματοποιήθηκαν
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πει όμως νά αρκούμαστε σ'εύχολόνια
άλλά νά κάνουμε πράξη τά λόγια μας
γιά νά πετύχουμε καλά άποτελέσματα
στό τομέα της Ασφάλειας.
"Ετυχε νά δώ,στή διάρκεια της καρριέ
ρας μου, πολλά άτυχήματα και διαπίστωσα 

πόσο πόνο προκαλούν στήν οίκονέ-
νεια του έρναζόμενου και πόση αναταραχή 

φέρνουν στήν εργασία.
Διασχίζοντας τά τμήματα του Έρνοστα
σίου διαπίστωσα ότι σέ πολλές περιπτώσεις, 

άτομα έργάζονται χωρίς νά
έχουν πάρει τά άπαραίτητα μέτρα γιά
τήν ασφάλεια στή δουλειά.

Τά άποτελέσματα του Εργοστασίου έμ-
φανίζουν στά χαρτιά μιά καλλιτέρευση
πού πρέπει όπωσδήποτε νά συνεχιστεί.
Ωστόσο μένουν πάρα πολλά νά γίνουν
τόσο στή Πρόληψη των ατυχημάτων οσο
και στή Πυρασφάλεια γιατί τά "παρ'
όλίνο" άτυχήματα είναι πάρα πολλά.
Εύχομαι νά έπωφελειθήτε άπ'αύτό τό
Σεμινάριο οσο τό δυνατό καλλίτερα
γιά νά μάθετε τά αίτια πού προκαλούν
τό ατύχημα άλλά κυρίως γιά νά τ'άπο-
φύγετε.
Δέν έχετε τό δικαίωμα νά άμελεΐτε τά
μέτρα γιά τή πρόληψη τών άτυχημάτων".

μπορέσει ό καθένας νά εϋαισθητοποιη-θεΐ μπρός στούς κινδύνους και νά πάρει 

τά άπαραίτητα μέτρα γιά νά άπο-
φύγει τό άτύχημα.
Ό Διευθυντής του Έρνοστασίου K.RE-
N00IJ ξεκινώντας τό Σεμινάριο άνάμε-
σα στ'άλλα είπε και τά έξης:
"Κάθε διευθυντής δίνει ιδιαίτερη σημασία 

στή τήρηση τών κανόνων γιά τή
Πρόληψη τών άτυχημάτων. Δέν θά πρέ-
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τις αυτόματες λεκάνες (κεντρική τροφοδοσία) 

θά Βελτιωθούν κατά πολύ οί
συνθήκες έργασίας.

Ενα πρό3λημα πού άπασχολεϊ έμένα
και πολλούς συναδέλφους και δέν μπορεί 

νά λυθεί, είναι δτι έργαζόμαστε
σέ βάρδιες και ως γνωστό ή έργασία
σέ βάρδιες είναι πολύ κουραστική.

Κύριε  Μπάτσικα, είστε ό παλαιότερος 
λεκανάς πού μένε ι στ '

"Ασπρα
Σπίτια. Πέστε μας κάτι γιά τή ζωή
στόν οικισμό τών "Ασπρων Σπιτιών.

Στά "Ασπρα Σπίτια μένω 12 χρόνια και
τή ζωή τή βλέπω συνεχώς νά έξελίσσε-
ται και νά άναπτύσσεται.
Γιά εναν οικογενειάρχη ή ζωή έδώ είναι 

άνετη και μπορεί νά άντιμετωπί-
σει τά προβλήματα κάπως μέ π ιό μεγάλη 

άνεση άπό άλλους εργάτες οικογενειάρχες 

σέ άλλες πόλεις. Γιατί νά
μήν ξεχνάμε πώς ή ζωή έχει γίνει πολύ 

δύσκολη σήμερα.
Τά "Ασπρα Σπίτια ώς γνωστό είναι μιά
έργατούπολη και γι'αύτό τό λόγο δέν
μπορεί νά παρέχει τις άπαραίτητες ψυχαγωγίες 

νιά νέους άνθρώπους,έκτός
άπό τις διάφορες άθλητικές ένκαταστά
σεις πού έχουν γίνει γι'αύτό τό σκοπό. 

Ακόμη ένα πρόβλημα είναι, δτι
δέν ύπάρχει έγασία γιά τις γυναίκες
πού άσχολοϋνται μέ τά οικιακά.
Και ένα άκόμη κοινωνικό πρόβλημα είναι 

οτι οί κάτοικοι τών "Ασπρων Σπιτιών 

είναι όλοι ξένοι μεταξύ τους
άπό διαφορετικά μέρη και δέν υπάρχει
ύποστήριξη,ένότητα και καλές σχέσεις
μεταξύ τών κατοίκων άπ'δτι σ'ένα χωριό.

Αύτό είναι ένα πρόβλημα τό όποιο
δέν λύνεται άλλά νιά τά άλλα πού άνέ
φερα νομίζω δτι βρίσκουν λύση στόμέλλον. 	
ΤΟ ΕΡΓΟΣΤΑΣΙΟ ΜΑΣ

ΑΝΤΑΠΟΚΡΙΤΕΣ ΤΜΗΜΑΤΩΝ

Α. ΒΑΛΛΙΝΗ (CTB), Α.ΔΑΣΥΡΑΣ (SEC),
G.GIRAUD-MOREL (GP), I. ΚΑΒΒΑΔΙΑΣ (SE),
C.WEYSSEN (GET) , Δ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΟΥ (LA),
Κ.ΠΑΣΣΟΣ (MI), I. ΡΗΓΑΣ (F0),
Λ.ΜΑΚΡΙΔΗΣ (ΟΧ), Ε . ΜΠΕΚΑΤΣΩΝΗ ( Αθήνα) ,
Γ.ΠΟΥΦΤΗΣ (EL), Χ.ΡΑΟΥΖΑΙΟΣ (FOR),
Κ.ΣΓΟΥΡΑΣ (RS), Π.ΤΑΧΤΣΙΔΗΣ (AL).

Ό μήνας πού πέρασε ήταν πλούσιος σέ
δραστηριότητες έκπαιδεύσεως του προσωπικού.

*	Τρία Σεμινάρια μέ άντικείμενο τή
"προσέγγιση τών οικονομικών θεμάτων"
ένιναν στά Καμένα Βούρλα γιά3όμάδες
τών 12 άτόμων άπό τά διάφορα τμήματα
τοΰ εργοστασίου και άνεξάρτητα άπό
ιεραρχική θέση και φύλο. Σ'ένα άπό
τά έπόμενα τεύχη θά μας μ ιλήσουν άτομα
πού έχουν παρακολουθήσει αύτό τό σεμινάριο.

*	Μιά νέα προσπάθεια ξεκίνησε νιά τήν
επιμόρφωση τών χειριστών μηχανημάτων
μέσα στό Εργοστάσιο. Ή έκπαίδευση
αύτή τών χειριστών γίνεται μ'ένα σεμινάριο 

δύο ημερών πού πρετοίμασε ή
Υπηρεσία Εκπαιδεύσεως μέ τήν συμβολή  

Σχολής "Οδηγών της περιοχής.
Τό σεμινάριο είναι έμπλουτισμένο μέ
όπτ ικοακουστ ικά προγράμματα ( δ ιαφάνε ι-
ες,φίλμς,έπιδιασκόπιο)καί άπευθύνεται
κατ'άρχήν στούς χειριστές όχημάτων
και μηχανημάτων της Ήλεκτρόλυσης,
του Χυτηρίου και τοΰ Λιμανιού.
*	Τέλειωσε τό πρώτο μέρος του Σεμι-
ναρίου'Κάθετης Χύτευσης"πού παρακολουθήσαν 

8 έργοδηγοίτοϋ Χυτηρίου στό Κέν
τρο έκπαιδεύσεως τών "Ασπρων Σπιτιών
μέ εισηγητές τούς κυρίους SOULIER
και ΧΑΤΖΗΝΙΚΟΛΑΙΔΗ πού ήρθαν άπό τό
Κέντρο Ερευνών τής VOREPPE
Στό έπόμενο φύλλο μας θά μιλήσουμε
άναλυτικώτερα γι'αύτό τό έξειδικευ-
μένο σεμινάριο.
*	Ή δγδοη όμάδα όμαδαρχών παρακολού
θησε τό Σεμινάριο Εργονομία- Ασφάλεια 

πού γίνεται στό Κέντρο τοΰ Άγ.
Ισιδώρου άπό τόν καθηγητή κ.Ίορδα-
νίδη πού συνεργάζεται μέ τό ΕΛΚΕΠΑ.

*	Ή δωδέκατη όμάδα έργοδηγών παρακολούθησε 

και τό Β'μέρος τοΰ Σεμιναρίου" 
Έπικοινωνίες-Διαπροσωπικές Σχέσεις" 

πού νίνεται στά Καμένα Βούρλα
μέ τή συνεργασία τής Έταιρείας""Αν-
θρωποι και Όργάνωση".

*	Μεγάλη έπιτυχία είχε τό Σεμινάριο
"Ή άνάλυση τών γενεσιουργών αιτιών
τών άτυχημάτων" πού παρακολούθησαν
δυό όμάδες άπό μηχανικούς, άρχιεργο-
δηγούς και έργοδηγούς πού άσχολοϋνται 

μέ τή πρόληψη τών άτυχημάτων μέ
σα στό έργοστάσιο.

Προσλήψεις
Τό Μάϊο προσλήφθηκαν στήν Εταιρεία
οί κύριοι: Νικόλαος ΚΥΒΕΛΟΣ, στέλεχος
στήν Αθήνα, Γεώργιος ΓΕΩΡΓΑΛΑΣ, Μηχανικός 

στή Παρανωγή Αλουμινίου και
Άρνύριος ΚΑΤΣΟΥΛΗΣ στις Εσωτερικές
Υπηρεσίες.
Τό περιοδικό μας τούς εύχεται "καλή
σταδιοδρομία".

Εισηγητής ήταν ό K.PEL0UX τής Γαλλικής 
Εταιρεία FARAL.

*Έξ άλλου συνεχίστηκαν τά σεμινάρια
τών τεχνικών στό ΙΒΕΠΕ στήν Αθήνα
και τή θεσσαλονίκη μέ θέματα τό Μη¬

χανολογικό Σχέδιο, Υδραυλικούς Αυτοματισμούς 

και Βιομηχανικούς Αύτοματι
σμούς.* Οί ύποψήφιοι έργοδηγοί τοΰ έρνοστα
σίου εξακολουθούν τήν προεκπαίδευσή
τους στό Κέντρο τών "Ασπρων Σπιτιών.

Τεχνικές ημερίδες
Τή Πέμπτη και τή Παρασκευή πού πέρασαν 

έγιναν δύο Τεχνικές ήμερίδες γιά
τή στελέχωση τοϋ Έρνοστασίου στό
Αμφιθέατρο τής Υπηρεσίας 'Εκπαιδεύ
σεως. Ό υποδιευθυντής τού Αλουμινίου 

κ.Σ.Κασδάς μίλησε γιά τή πορεία

τών λεκανών μέ κενρική τροφοδότηση.

Στό τέλος τοϋ ημερίδας ένινε έπίσκε-
ψη τών παρισταμένων στή σειρά πού
είναι ένκατεστημένες οί 26 αύτές λεκάνες.

Μιά άποψη άπό τις 26 λεκάνες μέ κεντρική τροφοδοσία.


